
 

 

                           

 

 

Interpellation till ordförande i primär och tandvårdsutskottet 
 

Nya sätt att lösa tandvårduppdraget 
 
Krisen i vården har tyvärr nått även tandvården i regionen. Folktandvården har 
brist på tandläkare både i inlandet och kustkommunerna. För att hitta lösningar 
på detta krävs ett flertal åtgärder och några av dessa åtgärder kommer att ta 

längre tid i anspråk. 
Här är det viktigt att tänka nytt och våga se olika lösningar på problemet.  

Kvinnoklinikens beslut att flytta 80 planerade kejsarsnitt från Umeå till Lycksele 
lasarett är ett bra exempel på nya sätt att tänka. 
Kranskommunerna runt Umeå har problem med att bemanna fullt ut med 

tandläkare. I Umeå är det brist på tandsköterskor men tandläkare finns både hos 
regionen och privata utförare. 

I Vindeln finns ingen privat tandläkare. Vid folktandvården i Vindeln har 
tandsköterskorna fått specialutbildning för att kunna göra provisoriska fyllningar, 
de assisterar också tandhygienisterna så att de ska hinna med fler patienter per 

dag. Trots denna ökade arbetsbelastning så har det nu föreslagits att 
tandsköterskor från Vindeln ska åka in till Umeå 2-3 dagar i veckan tills vidare, 

för att assistera tandläkare som saknar tandsköterskor. Detta kan komma att 
innebära att fler vuxna inte får tandvård i Vindeln utan måste åka till Umeå.  
Borde lösningen inte vara att tandläkaren från Umeå åker upp till Vindeln 

istället? Här finns bra lokaler och tandsköterskor på plats att assistera. 
 

 
 
 

Mina frågor till Jonas Karlberg är därför: 
 

1. Finns den politiska viljan att tänka nytt kring tandvårdsuppdraget? 
2. Hur ser du på att tandläkarna skulle åka ut till kranskommunerna? 
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